
 
 

  

 

   
 

Schriftelijke vragen rondom Isoleren in Apeldoorn 

Onderwerp: “Isoleren in isolement?” 

 

Inleiding 

Op 2 augustus 2023 deed de Raad van State een uitspraak1 over de isolatie van woningen. In het 

bijzonder zag de uitspraak toe op het doen van onderzoek naar de aanwezigheid van vleermuizen bij het 

uitvoeren van werkzaamheden. De tot op heden gewoon zijnde onderzoeken (met een camera) bleken 

in de juridische uitleg van de Raad van State niet voldoende om aantoonbaar te maken dat er geen 

vleermuizen op de te isoleren locatie aanwezig zouden zijn. 

De uitspraak – die al langer dit jaar onder de hamer was – heeft geleid tot veel media-aandacht en heeft 

grote consequenties op de ambities van huiseigenaren, verhuurders, gemeenten en provincies in het 

kader van energetische maatregelen richting de doelen van 2050.  

Bij isolatiemaatregelen moet nu eerst een Quickscan worden uitgevoerd en is mogelijk aanvullend duur 

en tijdrovend onderzoek nodig. Bereikbaarheid van maatregelen en het halen van doelstellingen komen 

zo in het gedrang. Het CDA Apeldoorn maakt zich daar zorgen over en heeft naar aanleiding van de 

uitspraak – waar het college ongetwijfeld kennis van genomen heeft – de volgende vragen: 

Vragen: 

1. De wet natuurbescherming, waaraan de Raad van State heeft getoetst, valt onder de 
verantwoordelijkheid van de provincie. Heeft de gemeente al contact gehad met de provincie 
over de effecten van de uitspraak? Zijn er mogelijke voorstellen of plannen voor gebied brede 
ontheffingen in de maak, zoals ook onder andere de provincie Utrecht2 nu doet? 

2. Wordt er in samenwerking met gemeenten, provincie en rijk wellicht al gewerkt aan een 
soortmanagementplan (of pre-SMP) dat eventueel ecologisch onderzoek kan versnellen of voor 
vrijstelling van gebieden kan zorgen? 

3. Onder het programma de “Energie van Apeldoorn” wordt gewerkt aan een plan voor isoleren. 
Kan het college beschrijven wat het effect van deze uitspraak van de Raad van State is op dit 
programma en plan? 

4. Wat is het mogelijke effect van de uitspraak op de voortgang van isolerende maatregelen binnen 
de gemeente Apeldoorn (zowel voor huiseigenaren, verhuurders of gemeentelijk vastgoed)? 

5. In hoeverre blijft gewaarborgd dat isolerende maatregelen bereikbaar blijven voor alle 
doelgroepen? Is er zicht op wat het effect is op het realiseren van de energetische maatregelen 
door verhuurdersorganisaties in Apeldoorn? 

6. Wat is het lange-termijn effect op de energie-doelstellingen van de gemeente Apeldoorn? 
 

Hans van Gerrevink    Martin Fransen 
Fractievertegenwoordiger CDA Apeldoorn Raadslid CDA Apeldoorn 

 
1 https://www.raadvanstate.nl/uitspraken/@138605/202103977-1-r2/  
2 https://www.provincie-utrecht.nl/sites/default/files/2022-02/Methodiek%20Natuurvriendelijk%20Isoleren.pdf  
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